
3. Besparelser på skoleområdet (2010-46930)
Børne- og ungdomsforvaltningen har varslet store besparelser på forvaltningens område – 325 mio. 
En del af disse besparelser vil ramme folkeskolerne.

INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller,

at Vesterbro Lokaludvalg vedtager en udtalelse om besparelserne på 1.
skoleområdet

Problemstilling
Børne- og ungdomsforvaltningen har varslet store besparelser på forvaltningens område – 325 mio.
En del af disse besparelser vil ramme folkeskolerne.

Via konkrete efterretninger fra folkeskoler på Vesterbro er Vesterbro Lokaludvalg orienteret om, at 
der ud over grønthøsterbesparelser på skoleområdet, også vil komme en række krav om indirekte 
besparelser.
Det handler fx om udgifter til stigende energipriser på 15 % (el, vand og varme) og lønforhøjelser til 
lærerne (individuelt og dermed afhængig af lærerkollegiets sammensætning – godt 5% på en skole).

De stigende udgifter til de to poster er ikke blevet udmeldt til skolerne som øgede budgetposter på 
de pågældende områder. Det har den konsekvens, at skolen selv skal finde midler til at dække de 
stigende poster på deres eget budget.

Der er i forvejen ikke mange penge at tage af i skolernes budgetter. På en konkret skole på 
Vesterbro, overvejer de derfor besparelser på lejrskole, specialundervisning, undervisning i dansk 
som andet sprog, lektiecafé, vikardækning, undervisningsmidler, inventar og ture ud af huset.

Løsning

Vesterbro Lokaludvalg vedtager en udtalelse vedr. de forestående besparelser på skoleområdet.

Økonomi

Denne indstilling har ingen økonomiske konsekvenser for Vesterbro Lokaludvalg. 

bilag

Vesterbro Lokaludvalgs beslutning den 25.03.2010

Indstillingen og udtalelsen blev godkendt med følgende ændring af den sidste sætning fra: 
"Besparelserne vil ramme elever, der i forvejen er svage og desuden skabe grobund for 



bandeaktiviter og hærværk i bydelen."
til:
"Besparelserne kan ramme elever, der i forvejen er svage og desuden måske skabe grobund for 
bandeaktiviteter og hærværk i bydelen."
Antallet af vikar-timer på Vesterbros skoler blev desuden drøftet, og det debatteredes om 
sygefraværet mon var for højt?

Thomas Warburg gik under behandlingen af dette punkt kl. 19.10. 
Jens Johansen var ikke til stede under den endelige vedtagelse af dette punkt.




